
Udvalget for Digitalisering og It

Til: Justitsministeren

Dato: 6. juni 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

DIU alm. del

Spørgsmål 87
Vil ministeren besvare følgende med henvisning til mediet Radars afsløringer om Køben-
havn Kommunes brug af AULA til at journalisere følsomme oplysninger, herunder artiklen 
af 31. maj 2023 »Nu undersøger Datatilsynet Københavns AULA-skandale«?
– Hvilke overvejelser mener ministeren, at sagen giver anledning til, herunder i lyset af 

at it-sikkerhedsspecialist og jurist i Datatilsynet Allan Frank sammenligner den med 
Chromebook-sagen i Helsingør, fordi kommunen ikke har foretaget en nødvendig 
risikovurdering og konsekvensanalyse til journaliseringsbrug, men kun som kommuni-
kationsplatform?

– Vil ministeren tage initiativ til at undersøge, hvorvidt der i flere kommuner foregår 
regelbrud i forhold til opbevaring og behandling af børn og voksne borgeres følsomme 
oplysninger?

– Vil ministeren tage initiativ til at oprette en taskforce under Datatilsynet til at gå i 
dialog med og vejlede kommunerne om opbevaring og behandling af børn og voksne 
borgeres følsomme oplysninger?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Lisbeth Bech-Nielsen
formand
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